
Zápis z jednání kontrolního výboru č.11 ze dne 7. 7. 2021 

Předmětem jednání bylo:  Úspěšnost vybírání poplatků za odvoz komunálních odpadů. 

 Vzhledem k pandemické situaci bylo 11. 11. 2020 zastupitelstvem odsouhlaseno posunutí na rok 

2021.  

Za kontrolní výbor se jednání zúčastnili:  Ing. M. Palhoun, E. Provazníková, M. Šrámek 

Podklady pro jednání:   Rozhovor s paní Nyčovou, správkyní poplatků a předložení jednotlivých 
podkladů. 

Průběh jednání 

Dle počtu poplatníků, který je pro Borohrádek v roce 2021 celkem 2.081 obyvatel, je roční předpis 
1, 098. 114 Kč. 
Kumulovaný nedoplatek z minulých let činí 223.761 Kč, což představuje cca 20% jednoročního 
předpisu příjmu.  
Termín zaplacení poplatku za rok 2021 byl 30.6.2021 a k datu 7.7.2021 je letošní nedoplatek 
181.825 Kč. Toto číslo bude zřejmě menší, poněvadž paní Nyčová bude posílat všem dlužníkům, 
které samozřejmě zná, v první fázi upomínky. 
Zatímní nedoplatek včetně nedoplatku z minulých let je tedy k datu jednání kontrolního výboru 
405.586 Kč. 
Rekreační objekty: Počet poplatníků za rekreační objekty je v Borohrádku celkem 63, což 
představuje roční předpis 33.321 Kč s termínem zaplacení 30.6.2021.  K 7.7.2021 byl nedoplatek 
2.200 Kč, který se zřejmě podstatně sníží vzhledem k tomu, že paní Nyčová bude rozesílat 
dlužníkům upomínky. 
Jaké jsou možnosti vymáhání nedoplatků: 

- Upomínky, 
- V roce 2022 platební výměry s vyčíslením nákladů, 
- V případě neuhrazení: - exekuce, insolvence, v krajním případě soudní exekutor. 

Podnikatelské subjekty: V Borohrádku má sídlo celkem 44 podnikatelských subjektů, které mají 
uzavřenou smlouvu s Odekem a tudíž likvidaci jejich odpadů platí přímo Odeku. Přehled je 
k nahlédnutí u paní Nyčové.  

 
Konstatování kontrolního výboru 

Město Borohrádek má vybudovaný dobrý systém třídění odpadů (sběrná hnízda, sběrný dvůr, 
termínový svoz tří druhů popelnic, kompostéry, atd). Je pouze na občanech, aby dodržovali 
vyhlášku města o třídění a dodržovali předpis o složení obsahu komunálního směsného odpadu. 

Doporučení kontrolního výboru 

 
1. Různými formami upozorňovat občany na nutnost třídění včetně finančních dopadů na zvyšující 
se výši platby v důsledku zákazu skládkování nevytříděného komunálního směsného odpadu.  Nebát 
se uveřejňování fotografií popelnic s netříděným komunálním odpadem s uvedením názvu ulice 
v Městském zpravodaji. Tímto způsobem zapojit širokou občanskou veřejnost. 
2. Využívat výše uvedené způsoby vymáhání pohledávek. 
3. Do budoucna přejít ve spolupráci se svozovou firmou na systém „Kolik odpadu vyprodukuješ, 
tolik zaplatíš.“ 
 
Paní Nyčová souhlasí se zápisem.                                                                                         

 Ing. Miroslav Palhoun 
                          předseda kontrolního výboru 


